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Marcel Vrchota 
kandidát na starostu Mestskej časti Košice-Západ 



   
 

 

Starosta MČ Košice – Západ Marcel Vrchota: 

 

MESTSKÉ ČASTI SÚ 

SCHOPNEJŠIE, AKO VŠETCI 

ČAKALI 
 

Napriek ťažkej pandémii, či tisícom utečencov z Ukrajiny, sme bežne fungovali 

a ešte aj dokončili 174 rozvojových projektov a usporiadali 282 kultúrnych, či spoločenských podujatí. 
 

 
V čom je dnešný Marcel Vr- 

chota iný oproti Marcelovi 

Vrchotovi pred štyrmi rokmi, 

keď nastupoval do úradu? 

Súčasný je o dosť šedivej- 
ší ale hádam aj trochu múd- 
rejší. 

 
Až tak? Pán starosta a vari 
máte nejaké starosti… 

Nepoznám starostu, ktorý 
nemá starosti… 

 
Napriek tomu vyzeráte, že 

máte dobrú náladu. Ešte vás 

ta práca baví? 

 
Za tie štyri roky sa objavili 
aj dni, najmä počas najhor- 
šej fázy pandémie, keď som 
si v duchu hovoril, či mi to- 
to bolo naozaj treba. Ale to 
bola iba stotina sekundy, le- 
bo už sa valili ďalšie úlohy 
a problémy. Práve v ťažkých 
chvíľach sa ukazujú charak- 
tery a musím povedať, že 
som bol aj ja milo prekvape- 
ný, čo všetko dokázali úžasní 
zamestnanci miestneho úra- 
du. Aké šialené tempo sme 
vedeli nasadiť a ešte aj pl- 
niť všetky bežné úlohy po- 

 
pri tom. Som na všetkých 
hrdý s akou gráciou a dôs- 
tojnosťou sme všetko zvlád- 
li. A áno, možno je to 
zvláštne, ale táto práca ma 
naozaj stále baví. 

 
Človek aj zabudol, že vôbec 
nejaká pandémia bola a pri- 
tom iba pred pol rokom sa 
skončili prísne opatrenia… 

Veru. Na zlé sa zabudne a na 
dobré si človek zvykne veľ- 
mi rýchlo. Práve počas pan- 
démie som si ešte viac uve- 
domil dve veci. Až keď ju 

 
človek stratí, tak si uvedomí, 
aká je tá sloboda úžasná vec. 
Ale zároveň je veľmi krehká 
a zraniteľná. 

 
A tá druhá vec? 

…že ľudia pracujúci v samo- 
správe, dokážu robiť 
zázraky pre svojich 
obyvateľov. 
 
To tak trochu zaváňa sa- 

mochválou… 

Ale je to tak. Bez obetavých 
ľudí v samospráve si nao- 
zaj neviem predstaviť, ako 

 
by sme zvládli nielen pandé- 
miu, utečencov, sčítanie oby- 
vateľov, bytov a 
obyvateľov, utečeneckú 
krízu, ale vlastne akúkoľ- 
vek mimoriadnu situáciu. 
Na druhej strane však tieto 
krízové situácie iba potvr- 
dili, čo vravím celé štyri ro- 
ky, že mestské časti zvládnu 
mať oveľa viac kompeten- 
cií. A dovolím si tvrdiť, že 
v mnohých prípadoch by 
to zvládli rýchlejšie, lepšie 
a ešte aj lacnejšie. Ale 
najmä pre obyvateľov by to  

 

 

2 rozhovor 

Najdôležitejšie 
pre nás je, aby 
ľudia na Terase 
žili radi. 



   

 

 
bolo oveľa jednoduchšie, a 
to je to najpodstatnejšie. 
Veď my sme tu pre 
obyvateľov a nie naopak. 
Presadzujem, aby obyvate- 
lia vybavili všetko potrebné 
na jednom mieste vo svojej 
mestskej časti.  

Zvolili nás,  zastupujeme ich, 
pomáhame a našou úlohou 
je poskytovať dostupné 
služby samosprávy. 

 
Zatiaľ sa však konkrétne 

zmeny nepodarilo presadiť 

do štatútu Košíc, čo je niečo 

ako ústava mesta. 

Najťažšie zo všetkého je 
zmeniť myslenie ľudí a zau- 

žívané zvyky. To je vždy beh 
na dlhú trať. Ale tu sa nám 
podarila veľká vec. Doteraz 
akékoľvek zmeny v rozdele- 
ní čo má na starosti magis- 
trát a čo mestské časti, boli 
doslova tabu. Je dobré, že 
sa o týchto témach otvorila 
diskusia. Ale ako vravím, 
ťažké a krízové situácie 
ukázali, že mestské časti sú 
schopnejšie, pružnejšie a 
celkovo kompetentnejšie 
ako všetci predpokladali. 
Možno je aj dobre, že 
pandémia spomalila pre- 
sun kompetencií, lebo do- 
vtedy sme nemali ako do- 
kázať, že zvládneme oveľa 
viac, než nám súčasný šta- 

tút umožňuje. Takto máme 
jednoznačný dôkaz. Každé- 
mu je jasné, že kompetencie 
je nutné zmeniť. Teraz sa už 
v na to zriadenej komisii dis- 
kutuje ako. 
Samozrejme vhodné by bo- 
lo aj spájanie mestských čas- 
tí. No tieto dve otázky by 
nemali byť vzájomne pod- 
mienené. 

 
A ako sa teda budú meniť? 

Ľahšiu otázku nemáte? Čo 
viem je, a viackrát som to 
predkladal aj na rokovanie 
mestského zastupiteľstva, 
že v prvom rade by sme mali 
zjednodušiť situáciu pre ob- 
čanov a nemusíme pritom 

hneď robiť revolúciu a ob- 
racať mesto hore nohami. 
V meste máme funkčný mo- 
del mestskej časti s väčším 
rozsahom kompetencií, kon- 
kretne Sídlisko KVP. 

 
Máte aj nejaký konkrétny 

príklad? 

Povedzme taká daň za psa. 
Majiteľ registruje psíka na 
mestskej časti a potom s po- 
tvrdením od nás ide na ma- 
gistrát, kde si ho zapíšu 
a povedia mu koľko má za- 
platiť. Ja sa pýtam, na čo je 
to dobré? V prípade Tera- 
sy to z miestneho úradu na 
magistrát má človek doslova 
cez cestu, ale z iných mest- 

ských častí to tak blízko nie 
je. Nehovoriac o tom, že my 
síce registrujeme psa, ale ne- 
vieme, či konkrétny majiteľ 
daň zaplatil. Polovica z vý- 
nosu dane za psa putuje na 
kynologické parky, ale aj na 
vrecúška zadarmo pre ma- 
jiteľov psov. Možno to 
preženiem, ale Košice by 
nemali fungovať tak, že 
úlohou magistrátu druhého 
najväčšieho mesta na 
Slovensku, je riešenie psích 
hovienok, ale sústrediť sa 
na veľké projekty celo- 
mestského a nadregionálne- 
ho významu. To isté platí aj 
pre kosenie, detské ihriská, 
chodníky, miestne cesty, 

miestnu reguláciu parkova- 
nia, či kontajneroviská. 

 
Toto všetko chcete do správy 

mestskej časti? 

Ako základ chceme tie isté 
kompetencie, aké má sídlis- 
ko KVP. To je ten paradox, že 
jedna mestská časť má vý- 
nimky a funguje im to. Ve- 
dia si sami opravovať cesty, 
chodníky, starajú sa o zeleň 
a nie sú odkázaní na dobrú 
vôľu nikoho. Keď vidí oby- 
vateľ Terasy povedzme zlo- 
menú hojdačku, tak je mu 
jedno, kto konkrétne má 
v správe to ihrisko. Najbliž- 
ší mu je samozrejme úrad 
mestskej časti. Je logické, že 
keď je to na Západe, tak MČ 
Košice-Západ by sa mala o to 
postarať.  

Ale mnohé ihriská, cho- 
dníky, či zeleň sú v správe 
magistrátu, či organizácií 
mesta. Ale my tomu člo-
veku nemôžeme povedať: 
Pane, my s tým nič ne-
máme, preto nebudeme nič 
robiť. A tak píšeme, prepo-
sielame, telefonujeme, žia-
dame. Ľudia sa hnevajú na 
nás, ale my s tým ne-
môžeme pohnúť, ale to zas 
ľudí nemá čo zaujímať. 
 
Teraz už dáva zmysel, že vám 
pribudli šediny… 

Áno je to pravdepodobne 
jedna z príčin. No určite 
netreba zabúdať, že za kaž-
dou šedinou sú životné skú- 
senosti… 

 
 

Viete aspoň v stručnosti po- 
vedať, prečo práve KVP má 
výnimku a má viac kompe- 
tencií ako ostatné mestské 
časti v Košiciach? 

Po roku 1993 za pri-
mátora Rudolfa Bauera sa 
riešilo nové usporiadanie 
Košíc. On mal tú istú 
filozofiu, že čo najviac nech 
je na mestských častiach a 
štíhly magistrát má riešiť 
iba veľké projek- ty. Ale 
pokiaľ som dobre po- čul 
od pamätníkov, tak vte- 
dajší starostovia mestských 
častí sa možno zľakli, že bu- 
dú mať veľa zodpovednos- 
ti, tak to všetci až na vtedaj- 
šieho starostu KVP odmietli. 
A odvtedy sa za 30 rokov nič 
nezmenilo. 

A čo sa zmenilo na Terase za 

posledné štyri roky? 
Veľa. Hlavne prístup k 
občanom. Berieme ich ako 
klientov a nie ako stránky. 
Ako jednu z prvých vecí 
som rozšíril úradné hodiny 
pre verejnosť. Ďalej sa 
snažíme  proaktívne 
informovať obyvateľov, 
poslanci dostávajú taktiež  
každú informáciu o 
pripravovanej výstavbe a o 
prebiehajúcich projektoch 
v ich okolí, zaviedli sme 
participatívny rozpočet a 
ľudia sami navrhujú a 
hlasujú, čo chcú realizovať 
a čo nie. Máme tza sebou tri 
úspešné ročníky a väčšina z 
víťazných projektov je už 
zrealizovaná, čo ma veľmi 
teší 
 
A aj sa niečo podarilo 
postaviť?  
Že či. Napriek korone, 
napriek vojne na Ukrajine, 
napriek škrtom v rozpočte 
sme dokončili 174 
rozvojových projektov, a 
investičných projektov, 
k tomu nám do konca roka 
pribudnú ešte ďalšie. Opra- 
vili sme 9 000 metrov štvor- 
cových chodníkov, dokopy 
s mestom viac ako 34 000 
metrov štvorcových. Dokon- 
čili sme 1 226 metrov štvor- 
cových cesty na Grote IV. 
Osadili sme 100 nových la- 
vičiek, a ďalšie lavičky dopl- 
nila Správa mestskej zelene, 
či po podnetoch obyvateľov 
a mojich urgenciách opra- 
vil Dopravný podnik mesta 
Košice. Podarilo sa nám ob- 
noviť, či úplne nanovo vy- 
budovať 14 detských a špor- 
tových ihrísk, 2 úplne nové 

kynologické parky a 5 no- 
vých kontajnerovísk Viac 
ako tridsať rokov sa nik ani 
len nedotkol už vyslovene 
nebezpečných schodísk na 
sídlisku. Z celkového počtu 
30 v havarijnom stave je ich 
už 26 opravených. Takto by 
som mohol menovať ešte dl- 
ho ďalej. 

 
Keď je skoro všetko hotové 

a opravené, tak to nebude 

nuda v prípadnom ďalšom 

volebnom období? 

Určite nie. Sú veci, ktoré sa 
vzhľadom na obmedzené fi- 
nančné možnosti za jedno 
volebné obdobie nedali zre- 
alizovať. Máme nielen ví- 
zie, ale aj rozpracované veľ- 
ké projekty, Zdá sa, že dva 
z veľkých projektov revi- 
talizácie parkov, konkrét- 
ne Katkinho parku a parku 
Narcisová spolu za vyše mi- 
lión eur z externých zdro- 
jov je na spadnutie. A keď- 
že som pri príprave týchto 
projektov strávil nie hodiny, 
ale doslova dni, rád by som 
dohliadal na ich úspešnú re- 
alizáciu. A aj presun kom- 
petencií na mestské časti je 
doslova politický maratón, 
lebo na konci dňa až tri pä- 
tiny poslancov musí súhla- 
siť so zmenami a kompro- 
misy sa nedajú nájsť rýchlo. 
Na jednu podstatnú vec sa 
zabúda - mestské časti dáva- 
jú do všetkého srdce, lebo tí 
ľudia tam aj bývajú, pozna- 
jú to tam a tiež im záleží, kde 
a ako žijú. A to je najpodstat- 
nejšie. Aby ľudia žili na Tera- 
se radi. 

 
foto: archív M.V. 

4 rozhovor 

 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Aj keď to občas tak nevyzerá, starosta tvrdí, že práca ho 

stále baví. Najmä, keď sa darí riešiť problémy ľudí. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

"Nerobıḿe veci pre voľby, ale pre ľudı́," tvrdı ́ starosta Vrchota s tým, že 

každý rok dokončili rovnomerene viac ako 50 projektov. Kompletný zoznam 

začı́na na strane 22. 
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ZAUJÍMAVOSTI 
 

O TERASE, KTORÉ 
 

STE MOŽNO NEVEDELI 
 

estská časť Koši- 
ce-Západ alebo ľudo- 
vo Terasa je najstar- 

šie komplexne budované 
sídlisko v Košiciach a prvá 
časť rozširovania mesta. 
Všetko sa to začalo budova- 
ním hutníckeho závodu ešte 
v päťdesiatych rokov. Tie sa 
omeškali, ale nakoniec po- 
stavili  Východoslovenské 

železiarne. Keďže plánova- 
ných 25 000 zamestnancov 
muselo niekde bývať, tak sa 
rozhodlo o postavení nové- 
ho sídliska na kopci sme- 
rom k závodu. 

 
Na dvojstranne vám pri- 

nášame niekoľko zaujíma- 
vých faktov, ktoré ste mož- 
no o Terase nevedeli. 

6 zaujímavosti 

 
 

 
 

 
Prvý panelák je História 

Nie v nadpise nie je chyba. Prvý pane- Históriou v prvej várke postavili ešte ďal- lák 
postavený na Terasa nie je históriou  ších sedem panelákov - Fyzika, Chémia, s malým 
„h“, ale volal sa História a sto-  Matematika, Dynamika, Statika, Geológia jí na súčasnej 
Sokolskej ulici. Stavbári si a Spev. Zaujímavosťou je, že blok Chémia povedali, že 
pomenujú prvé obytné do- má o jedno poschodie viac, ako ostatné. my podľa školských 
predmetov. Dnes by Postavili ho vraj omylom. Keď to stav- sa mal teda volať Dejepis. A 
aj Sokolská byvedúci zistil, tak už bolo neskoro a rad- ulica sa predtým volala Školská. 
Spolu s  šej to nechali tak. 

 
Najmodernejšia nemocnica? 

Socialistickí projektanti si na Tera- se 
vymysleli najmodernejšiu nemocnicu v 
Európe. Dnešnú Univerzitnú nemocni- cu 
Louisa Pasteura naprojektovali v roku 1966 
českí architekti Otakar Steinbach, Vlasta 
Grguričová, Eman Hanzlík a Pavel 
Procházka. V decembri 1973 otvorili po- 
likliniku a v januári 1981 aj lôžkovú časť. 
Aktuálne je druhou najväčšou nemocnic- nou 
na Slovensku. Má 1356 lôžok a zhru- ba 
3700 zamestnancov. 

 
Na Terase plánovali 60 000 ľudí 

Sídlisko Terasa začali stavať v roku Petržalke. Jednotlivé časti sa volajú Lu- 1962 pre 
zamestnancov novopostave- nik jeden až deväť. Avšak neslávne zná- ných železiarní. 
Podľa socialistických my Luník IX, ktorý od Terasy radšej od- plánovačov mali na sídlisku 
Nové Mesto členili, donútil Košičanov vzdať sa tohto (tak sa oficiálne volalo) bývať až 60 
000 ľubozvučného ruského slova označujúcu ľudí. Aktuálne ich tu býva zhruba 40 000. 
raketu vypustenú na Mesiac. Radšej ho- Aj to však stačí, aby Terasa bolo druhým voria, že 
bývajú na Terase ako na Luniku. najväčším sídliskom po bratislavskej 

 
Baňa za 280 eur 

Málokto vie, že pod Terasou alebo ofici- 
álne Mestskou časťou Košice Západ sa na- 
chádza aj baňa. 

 

Ide o časť dobývacích priestorov Bane 
Bankov, kde sa ťažil magnezit. Mestská časť 
za to dostáva od baní ročne 280 eur. 

 
Prečo vlastne Terasa? 

Oficiálne sa sídlisko volalo Nové Mesto, 
keďže išlo o prvú výstavbu mi- mo Starého 
Mesta pod kopcom. Názov sa však vôbec 
neujal. Z prvých panelákov postavených na 
bývalom vojenskom cvi- čisku bolo vidieť 
dole na centrum Košíc, ako keby boli na 
nejakej terase. Názov Terasa nakoniec tak 
zľudovel, že pôvod- ný termín Nové Mesto 
prestali používať aj oficiálne. Je to podobný 
prípad ako Most SNP v Bratislave. Nech sa 
úradníci, konšeli, či politici snažili ako 
chceli, tak ľudia ho nevolali inak ako Nový 
most. Je to kratšie a jednoduchšie. Tak ako 
Terasa verzus Nové Mesto. 

 
Hustejšia ako Petržalka 

Mestská časť Košice Západ patrí v 
hustote zaľudnenia medzi špičku na Slo- 
vensku. Na jednom kilometri štvorcovom tu 
žije až 6 772,87 obyvateľov. Tým sa vy- rovná 
napríklad Singapuru a je dvojnásob- ná 
hustejšia obývaná ako už spomínaná 
Petržalka. 

Terasa (Košice-Západ) v číslach 

Rozloha: 5,53 km2 
Počet obyvateľov: 37 454 
Hustota: 6 772,87 obyv./km² 
Priemerná nadmorská výška: 243 
m.n.m. 
Začiatok výstavby: 22. februára 1962 

Časti: Lunik I až VIII a IBV 
Ulice: Terasa má 96 ulíc 
Potoky: Čičkovský, Račí 
Symboly: erb (z roku 2009) a 
vlajka (z roku 1998) 
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ČO SA NÁM ZATIAĽ 

PODARILO 

 

apriek   pandémii, 
svetovej kríze v zá- 

sobovaní  raketovo 
rastúcim cenám najmä pri 
stavebných  materiáloch, 
neistote ohľadom ener- 
gií a vojne na Ukrajine sa 
Mestskej časti Košice-Zá- 
pad podarilo udržať vyso- 

 

ké tempo dokončených pro- 
jektov, či už menších alebo 
tých väčších. V nastúpe- 
nom trende by sme radi po- 
kračovali aj naďalej a mohli 
tak dokončiť aj väčšie pro- 
jekty, ktorých príprava je 
zložitejšia a ani štyri roky 
niekedy nestačia. 

 
 

 
 

 

• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 

• 
 

• 
• 
• 

V stručnosti: 
odovzdali sme takmer 180 rozvojových projektov  
opravili sme rekordných 8 657 m2 chodníkov 
revitalizovali sa takmer všetky dovtedy zanedbané schodiská – 26 ks 
opravujeme sochy a umelecké diela 
vybudovali sme 1 226 m2 nových ciest 
sto nových lavičiek pribudlo po celej Terase 
postavili sme tri nové detské ihriská a ďalšie štyri opravili 
pre športovcov sme zmodernizovali šesť športovísk a jedno postavili úplne 
nové 
vznikli dva nové kynologické parky 
zaviedli sme elektronické čipy od kontajnerovísk 
presadzujeme ekologickú dopravu – využívame dva elektromobily a na 
krátke presuny máme elektrickú kolobežku 

8 odpočet 

 
 

ZÁLEŽÍ NÁM 

NA 

TOM, KDE 

ŽIJEME 

Koalícia podporujúca kanddáta na starostu: 

 
 

 
 

 
 

 
 



   
 

77 BODOV PRE EŠTE KRAJŠIU 

A LEPŠIU TERASU 
Komunálne voľby sa blížia a 29. októbra rozhodnete, ako budeme žiť. Rozhodnete, ako bude 

vyzerať a ako sa bude rozvíjať vaše okolie. Toto je náš plán. 
 

 
 

10  program 

 
Ešte viac smart – Terasa 2.0 

15. Osadenie solárnych panelov na budovy mestskej časti 
16. Zvýšenie bezpečnosti chodcov na Bernolákovej a 

Ondavskej ulici, či Šafárikovej triede 
17. Spustenie zmodernizovanej webstránky Mestskej časti Košice-Západ 
18. Zavedenie interaktívnej mobilnej aplikácie s informáciami pre obyvateľov 
19. Osadenie nových kamier na budovách mestskej časti 
20. Osadenie bubnových vpustí na polopodzemných kontajneroviskách 
21. Spustenie mobilnej aplikácie na nájdenie voľného parkovacieho miesta 

22. Obnova športovísk s využitím moderných technológií 

 
 

 
Ešte viac živá a spoločenská Terasa 66. Zachovanie dňa otvorených dverí, poslaneckých dní a komunál- 

nych pochôdzok 
57. Obnova bývalého kina Družba 67. Aktívne poradenstvo a servis pe žiadateľov dotácií na obnovu 
58. Sprístupnenie školských dvorov pre verejnosť fasád zo Štátneho rozvoja bývania 
59. Pokračovanie a rozširovanie ponuky kultúrnych, spoločenských 68. Zvýšenie počtu policajných hliadok 

a športových podujatí 69. Rozšírenie kvalitného sortimentu a podujatí na trhovisku 
60. Viac kompetencií pre mestskú časť, čo znamená pre obyvateľov 70. Obmedzenie zahusťovania výstavby v mestskej časti jednoduchšiu 

evidencia psov, krajšie a bezpečnejšie ihriská, či 71. Podpora podujatiam a organizáciám, ktoré sa venujú tradíciám 
upravené nielen tie chodníky a zeleň v správe mestskej časti, ale  a folklóru 
aj tie aktuálne v správe magistrátu 72. Poriadok v parkovaní - zavedenie regulácie s prednosťou parko- 

61. Viac služieb pre seniorov – zvýšenie kapacity donášky jedla, či vania pre tých s trvalým pobytom na Terase (rezidentský systém viac 
hodín opatrovateľskej služby parkovania) 

62. Zachovanie materského centra Terasáčik 73. Osadenie ďalších knižných búdok v mestskej časti 
63. Vytvorenie rady seniorov ako poradného orgánu mestskej časti 74. Zjednosmernenie vybraných ulíc pre zlepšenie dopravnej do- 
64. Zapojenie nového mládežníckeho parlamentu do činnosti mest- stupnosti a parkovania 

skej časti 75.  Pokračovanie v občiansko-participatívnom rozpočte 
65. Spolupráca a pravidelné stretnutia s domovými dôverníkmi, či 76. Zvyšovanie počítačovej gramotnosti seniorov bytovými 

správcami 77. Vytvorenie pokojných - oddychových zón v parkoch 

 
Ešte viac opravená Terasa 

23. Vybudovanie chodníka na Šafárikovej triede 1-17 
24. Oprava partera na Hellovej ulici 
25. Oprava partera na Moldavskej ulici 
26. Rekonštrukcia budovy pri zastávke MHD na Moldavskej ulici s novým využitím 
27. Výmena starého povrchu za bezpečnejšiu gumenú dopadovú plochu na ihrisku 

vo vnútrobloku ulíc Stodolova/Mikovíniho/Petzvalova 
28. Osadenie cvičebných prvkov v kynologickom parku 
29. Obnova fasády Átrium klubu 
30. Sme za vybudovanie cyklochodníka na Toryskej ulici 
31. Súhlasíme s cyklochodníkom na Popradskej ulici 
32. Nové vodorovné dopravné značenie na parkoviskách 
33. Obnova pôvodných priechodov cez Triedu SNP 
34. Oprava zastávok MHD 
35. Rekonštrukcia ciest na Petzvalovej, Jedlíkovej a Hronskej ulici 
36. Pokračovanie a rozšírenie výstavby polopodzemných kontajnerovísk 
37. Nové parkoviská na Trebišovskej, Sokolovskej, Moldavskej a Ulici Slobody 
38. Pokračovanie vo výmene klasických zámkov za elektronické na 

kontajneroviskách 
39. Postupná obnova medzigarážových priestorov napríklad na 

Michalovskej ulici ale aj inde 
40. Systematická oprava chodníkov 
41. Nové uzamykateľné kontajneroviská na Ondavskej, Nešporovej a 

Moldavskej ulici č. 11 -17 
42. Osadenie nových lavičiek so stredovým predelom po celej mestskej časti 
43. Zlepšovanie servisu a podmienok na športovom ihrisku na ulici Slobody 
44. Ďalšie rozširovanie workoutových ihrísk - fitparkov 
45. Osadenie nových smerovníkov pre lepšiu orientáciu v mestskej časti 
46. Pokračovanie v komplexnej obnove schodísk 
47. Dopĺňanie herných prvkov na detských ihriskách s dôrazom na inklúziu 
48. Nové športovisko na Lučeneckej ulici 
49. Príprava projektovej dokumentácie pre obnovu parteru pri OD Terasa 

 
Máme jasnú predstavu, čo ľu- vejší, šetrnejší, trpezlilvejší a urči- dia 

žiadajú, čo vieme a čo môže- te aj ekologickejší. 
me spraviť, aby Mestská časť Ko- Naopak, smerom k magistrátu, šice-
Západ bola nielen najväčšia, kde kvôli kompetenciám mnoho ale široko-
ďaleko, od Šace až po problémov obyvateľov Terasy aj Ťahanovce 
najlepšou mestskou v najväčších horúčavách zamrz- časťou Košíc. ne. 

Náš program je jednoduchý, jas- 
Už počas aktuálneho volebného ný a stručný. My radšej rýchlo uro- 
obdobia sme diametrálne zmenili  bíme, ako dlho hovoríme. Nesľu- 

fungovanie a najmä prístup mest- bujeme svetový mier, ale úprimnú skej 
časti k vlastným obyvateľom. snahu, a konkrétne riešenia, aby 

Oveľa viac informujeme, zaujíma-  Terasa bola ešte viac… Aby Tera- 
me sa, sme otvorenejší, starostli-  sa bola najviac. 

 
Ešte viac zelená Terasa 

1. Rozširovanie komunitnej záhrady na Laboreckej ulici č. 2 
2. Budovanie dažďových záhrad 
3. Budovanie enviromentálneho centra 
4. Realizácia vodozádržných opatrení 
5. Pokračovanie bezplatnej distribúcie vrecúšok na psie exkrementy pre každého majiteľa 

zaregistrovaného psa v mestskej časti 
6. Pokračovanie vo vysporiadaní pozemkov a vybudovanie 

„Parku nad Sladovňou“ 
7. Podporíme výstavbu parkovacích domov so zelenou strechou 
8. Pokračovanie výkupu pozemkov v Borovicovom háji do 

vlastníctva samosprávy 
9. Spustenie projektu zberu použitej kávy, ktorú využijeme ako hnojivo 
10. Osadenie vzdelávacích tabuliek s názvami a opisom stromov v komunitnej záhrade 

(bez vŕtania do stromov) 
11. Dlhodobá ochranu biotopu národného významu - jazierka na 

Hlinisku (Pľuvátko) 
12. Zachovanie financovania predzáhradok 
13. Navýšenie financovania predzáhradok aj na obnovu plotov 
14. Vybudovanie náhradnej mokrade pre chránenú ropuchu zelenú v areáli ZŠ 

Považská 

Ešte viac peňazí pre Terasu 
Pre obmedzený rozpočet, musíme hľadať peniaze aj mimo magistrát. Aktuálne sa 
snažíme získať fianncie na tieto projekty, ktoré by sme radi aj realizovali. 

50. Obnova parku Narcisová 
51. Revitalizácia Katkinho parku 
52. Oprava fontány na Luníku I 
53. Rekonštrukcia "obrátenej Pyramídy" 
54. Zatraktívnenie sobášnej sály 
55. Vybudovanie športovo-oddychovej zóny „Terasanská čistinka“ nad poliklini- kou na 

Toryskej ulici 
56. Vybudovanie spoločného športoviska na hranici s MČ KVP 



   

 

12  poslanci 
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ie je mi ľahostajná bu- 
dúcnosť Košíc. Mojim 
cieľom je, aby sa nám 

obyvateľom v tomto meste 
žilo ešte lepšie a komfort- 
nejšie. Svoje doterajšie skú- 
senosti a poznatky chcem 
preniesť aj do práce pre 

mesto, mestskú časť a mám 
aj naďalej veľké odhodla- 
nie vnášať do verejných ve- 
cí mesta viac čestnosti, po- 
riadku a spravodlivosti. 
Som občan, ktorý chce 

pre mesto Košice urobiť eš- 
te viac, naďalej podporovať 
rozvoj mesta, ale predovšet- 
kým načúvať problémom 
občanov a hľadať najlep- 
šie riešenia. Mnohé pro- 
jekty sa dajú realizovať len 
vďaka poctivej práci a zod- 
povednému prístupu. Som 
presvedčený, že aj v na- 
šom krásnom meste Koši- 
ce a na sídlisku Terasa sa 
dá poctivou prácou poslan- 
ca ešte veľa toho zlepšovať 
a zveľaďovať. Mojou priori- 
tou bude predovšetkým re- 

 
 
 
 
 

 
vitalizácia parkov, výsadba 
nových stromov, zelene 
a obnova detských ihrísk. 
Ďalším mojím cieľom bude 
hľadať nové riešenie v ob- 
lasti parkovania v mestskej 
časti a taktiež sa zamerať na 
bezpečnosť nás obyvateľov. 
V neposlednom rade sa bu- 
dem snažiť o zmenu kom- 
petencie medzi mestom 
Košice a mestskou časťou 
Košice – Západ, aby mest- 
ská časť mala čoraz viac 
kompetencií, a tak bola bliž- 
šie k občanovi a vedela pre 
občana urobiť viac. 
Ako váš poslanec sa bu- 

dem usilovať naďalej pod- 
porovať rozvoj našej mest- 
skej časti Terasa, ale 
predovšetkým sa budem 
snažiť otvoriť samosprávu 
verejnosti, načúvať problé- 
mom a hľadať najlepšie rie- 
šenia. 

Na Terase ste si mohli za 
posledné obdobie všimnúť 
viacero prospešných zmien, 
akými sú vysadené stromy, 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
osadené nové lavičky, ob- 
novené úseky chodníkov 
a taktiež vytvorené či vybu- 
dované nové detské ihriská. 
Verím, že pripravované pro- 
jekty skrášlia Terasu a uro- 
bia ju lepšou pre život všet- 
kých nás. Veľkou výhodou 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
pre obyvateľa je, že v mest- 
skej časti sa podarilo za- 
viesť participatívny rozpo- 
čet, vďaka ktorému sa môžu 
práve obyvatelia podieľať 
na prerozdelení verejných 
financií. 
Vážení obyvatelia sídlis- 

 
 
 
 
 
 
 
 

d narodenia žijem na 
Terase, kde som aj na- 
vštevoval  Základnú 

školu na Považskej ulici. Od 
ukončenia štúdií na Práv- 
nickej fakulte UPJŠ a Eko- 
nomickej fakulte TU KE som 
pracoval v súkromnej sfére, 
kde som sa venoval prá- 
vu a daniam. V roku 2017 
som bol zvolený za poslan- 
ca KSK a od roku 2018 za- 
stupujem obyvateľov Tera- 
sy ako mestský a miestny 
poslanec. V súčasnosti za- 
stávam funkciu zástupcu 
starostu mestskej časti Ko- 
šice-Západ. 

 
Nie je mi ľahostajná bu- 

dúcnosť našej mestskej čas- 
ti, v ktorej chcem naďalej 
pracovať a žiť. Poznám jej 
silné aj slabé stránky, preto 
viem, čo treba zlepšiť, aby 
Terasa poskytovala kvalit- 
né verejné služby pre plno- 
hodnotný a bezpečný život 
jej obyvateľov. Verejné zá- 
ležitosti sa musia spravovať 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
ka Terasa, vopred vám ďa- 
kujem za prejavenú dô- 
veru v nadchádzajúcich 
komunálnych voľbách. Ve- 
rím, že vás nesklamem a bu- 
dem hájiť vaše záujmy v sa- 
mospráve a stáť za každým 
Terasanom a Terasankou. 

 
 
 
 
 
 
 
 

odborne, čestne a transpa- 
rentne. Ide o hodnoty, kto- 
ré sú mi blízke a ktoré do- 
držiavam v každodennom 
pracovnom aj súkromnom 
živote. 
Ako poslanec a zástupca 

starostu presadzujem rie- 
šenia v oblastiach zodpo- 
vedného a participatívneho 
hospodárenia s verejnými 
financiami, revitalizácie ve- 
rejných priestorov aj det- 
ských ihrísk, čistoty a verej- 
ného poriadku. 

Chcem, aby Terasa bo- 
la prosperujúcim a atrak- 
tívnym miestom pre rodiny 
s deťmi i pre našich starých 
rodičov. Medzi hlavné roz- 
vojové aktivity, ktorým som 
sa venoval, patrili revitali- 
zácia Katkinho parku a par- 
ku na Narcisovej ulici, kde 
sa mestská časť uchádza 
o eurofondy a verím, že sa 
do ich realizácie pustíme 
nasledujúci rok. Rovnako 
projekt rekonštrukcie fon- 
tány na Luníku I a jej okolia, 

na ktorý sme v lete získali 
stavebné povolenie, a kto- 
rá je mojou dlhodobou pri- 
oritou. 
Okrem rozvojových pro- 

jektov ako svoju prioritu 
presadzujem čistotu a po- 
riadok. Začali sme pilotný 
projekt elektronického uza- 
mykania kontajnerových 
stojísk formou nekopíro- 
vateľných čipových kľúčov, 
ktorý bol prijatý veľmi po- 
zitívne. 

 
Na miestach, kde to do- 

voľuje uloženie sietí budem 
presadzovať  inštalovanie 

 
 
 
 
 
 
 
 

yštudoval som eko- 
nómiu, bezpečnost- 
né vedy a manažment 

a v súčasnosti pôsobím, ako 
analytik, pričom vediem 
vlastnú firmu zameranú na 
konzultácie a návrhy efek- 
tívneho riadenia veľkých 
spoločností. 
Vo voľnom čase som dl- 

hé roky aktívne pôsobil vo 
folklórnom súbore Čarnica, 
ako tanečník a neskôr ako 
tréner a zástupca riaditeľa. 
Okrem toho rád behám. Ob- 
javil som čaro životopisných 
kníh, ktoré ma vždy motivu- 
jú a posúvajú vpred. 
Terasa je celý môj ži- 

vot. Preto mi veľmi zále- 
ží ako vyzerá, ako funguje, 

 
 
 
 
 
 
 

 
ko absolvebnt strojné- 
ho inžinierstva na TU 
KE pracujem ako tech- 

nický inšpektor. Keďže som 
riadil asi 20 členný kolektív, 
tak si viem vypočuť názo- 
ry ostatných a pracovať pre 
spoločný cieľ. Presne to isté 
chcem priniesť aj do do ko- 
šickej samosprávy. 

Chcem, aby Terasa bola 
zeleným, férovým a bezpeč- 
ným miestom pre všetkých. 
Doteraz som sa snažil zlep- 
šovať život na Terase ako 
dobrovoľník a podpredseda 
občianskeho združenia Li- 
KE - Máme radi Košice. Pri 

polopodzemných kontajne- 
rov. Ako prvej mestskej čas- 
ti v Košiciach sa nám poda- 
rilo zaviesť participatívny 
rozpočet a ďalej tento pro- 
jekt budem podporovať, ke- 
ďže samospráva je tu pre 
ľudí a obyvatelia majú prá- 
vo rozhodovať o tom, ako 
a kam investovať spoločné 
prostriedky nás všetkých. 

 
Pred štyrmi rokmi som 

dostal od vás dôveru za- 
stupovať nás Terasanov pri 
správe veci verejných. Ako 
zástupca starostu presa- 
dzujem transparentné a od- 

 
 
 
 
 
 
 
 

ako môže byť ešte lepšia. Aj 
preto som sa rozhodol kan- 
didovať. Terasa bude mo- 
derná a atraktívna štvrť iba 
vtedy, keď sa jej budeme ve- 
novať. A ja naozaj chcem. 
Niektoré veci sa však ne- 
dajú vyriešiť „spoza plota“ 
a oveľa lepšie je prebrať za 
to zodpovednosť ako miest- 
ny poslanec. 
Medzi moje hlavné ciele 

patrí väčšia čistota na uli- 
ciach, viac stromov, lavičiek 
a odpadkových košov, bez- 
pečnosť ľudí a hlavne spra- 
vodlivejší prísun peňazí na 
sídlisko z magistrátu. Le- 
bo teraz Terasa dopláca na 
iných. Jednoducho chcem, 
aby boli ľudia spokojnejší. 

 
 
 
 
 
 
 

 
určitých témach však dob- 
rovoľníctvo už nestačí a je 
potrebné aktívne sa zapojiť 
do komunálnej politiky. 
Verejná správa mi nie je 

cudzia, lebo viac ako štyri 
roky som pôsobil v štátnej 
službe ako vedúci zamest- 
nanec. Ako dobrovoľník 
spolu s ostatnými členmi 
OZ LiKE - Máme radi Koši- 
ce a iniciatívy Hlavne mesto 
Košice sa snažíme zlepšo- 
vať život v našom meste. 
Robíme zadarmo, vo voľ- 
nom čase ale najmä s ra- 
dosťou. Za svoje hlavné pri- 
ority považujem ochranu 

borné spravovanie verej- 
ných záležitostí a zároveň 
som za otvorenú komuniká- 
ciu s obyvateľmi a spoločné 
nachádzanie riešení problé- 
mov, ktoré trápia nás všet- 
kých na Terase. Aj preto by 
som rád poďakoval každé- 
mu z vás, za podnet, radu, 
stretnutie, podanú ruku, 
či rozhovor o našej Terase. 
A budem vďačný, ak sa bu- 
deme naďalej spoločne po- 
dieľať na zlepšovaní života 
v našej mestskej časti, pre- 
tože spolu ju môžeme uro- 
biť lepším miestom pre ži- 
vot nás všetkých. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

zelene, atraktívnu verejnú 
dopravu, budovanie špor- 
tovísk a tiež stav verejných 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

priestranstiev. Nesľubu- 
jem akvaparky ani košické 
metro. Podporím ale všet- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ky rozumné a reálne rieše- 
nia, ktoré pomôžu k rozvoju 
našej Terasy. 

14  kandidáti na poslancov MČ Košice-Západ 

 
 

Patrik Kohut 
audítor, 40 rokov 

8 

VOLEBNÝ OBVOD Č. 1 - LUNÍK I, II A 

III 

12 

VOLEBNÝ OBVOD Č. 1 - LUNÍK I, II A 

III 

Peter Huba 
zástupca starostu, 37 rokov 

Tibor Bačinský 
analytik inform. technológií, 30 rokov 

Patrik Nohavica 
inšpektor techn. zariadení, 31 rokov 

2 

VOLEBNÝ OBVOD Č. 1 - LUNÍK I, II A 

III 

18 

VOLEBNÝ OBVOD Č. 1 - LUNÍK I, II A 

III 
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atrím k tým šťastným, 
čo celý doterajší život 
prežili iba na Terase. 

Ani vysoká škola ma z Ko- 
šíc nedostala, keďže som 
študoval tu. Mám 48 rokov 
a rád by som Terase vrá- 
til, čo mi dala. Chcem vyu- 
žiť svoje skúsenosti a vedo- 
mosti v prospech mestskej 
časti, teda presnejšie v pro- 
spech ľudí. Mestskú časť to- 
tiž netvoria budovy a ulice, 
ale ľudia. 

 
Skoro 30 rokov som pra- 

coval v železiarňach, no po 
dlhých rokoch prišiel čas na 
zmenu a v súčasnosti pra- 
cujem ako manažér na od- 
delení špeciálnych činností 
Slovenského pozemkového 
fondu. Neznášam podvodní- 
kov a porušovanie zákonov 
a tam sme teda našli veľa 
neprávostí, ktoré sa snaží- 
me napraviť. 
Súčasné pôsobisko však 

neberiem ako prácu v tom 
klasickom zmysle – prídem, 

urobím, odídem. Pre mňa je 
to po dlhých rokoch v tvr- 
dom komerčnom sektore, 
reálna možnosť napraviť a 
meniť spoločnosť k lepšie- 
mu. Nie vždy to ide ľahko 
a rýchlo, ale ide to. 
Mám na starosti koordi- 

náciu s verejnou správou 
skrz celý košický región 
a preto viem byť prospeš- 
ný práve pri riešení aj tých 
naozaj komplikovaných 
problémov spojených s po- 
zemkami či už na území 
mestskej časti, či celých Ko- 
šíc. A tých labyrintov vzťa- 
hov je tu naozaj požehnane. 
Zatiaľ mám pozitívne reak- 
cie na to, čo sa aj za krátky 
čas podarilo v SPF ponaprá- 
vať z minulosti. Verím, že to 
tak bude aj naďalej. 
Keď neriešim rébusy oko- 

lo pozemkov tak som prak- 
ticky stále niekde vonku. 
Som exteriérový typ a naj- 
radšej rybárčim. Ale často 
prevetrám aj horský bi- 
cykel, či turistické vibra- 

my a v zime pre zmenu ly- 
že a lyžiarky. 

Ako miestny poslanec 
mám samozrejme témy, 
ktorým sa chcem venovať 
a trápia nás prakticky všet- 
kých - bezpečnosť v uli- 
ciach, oddychové zóny, 
miestne trhovisko, kultúrny 
zber odpadu, služby psíčka- 
rom, obnova ciest a zelene 
atď. Nie je to nič kompliko- 
vané, hoci často postačuje 
sa spojiť, navzájom komu- 
nikovať, pracovať pre dobro 
veci, nekomplikovať si život 
a použiť už niečo overené. 
Skrz súčasnú prácu však vi- 
dím, že ľahko sa to povie, no 
keď narazia na seba dvaja 
tvrdohlavci, ťažšie spraví. 

Ale som optimista. V prá- 
ci sa nám darí vždy dopra- 
covať k dohode a nevidím 
dôvod, prečo by to malo byť 
iné aj keby som bol posla- 
nec a snažil sa s vašou po- 
mocou vybudovať z Terasy 
modernú komunitu, v kto- 
rej si nájde miesto každý. 

a Terase žijem od na- 
rodenia, komuniku- 
jem a s pochopením 

načúvam potrebám komu- 
nity obyvateľov, ktoré aj rie- 
šim. Ako lektorka cudzích 
jazykov a predsedníčka ob- 
čianskeho združenia Oby- 
vateľov Terasy o.z mám skú- 
senosti v rámci spolupráce 
komunít a inštitúcií. 

 
Za ostatné štyri roky som 

iniciovala a organizovala 
výsadbu desiatok stromov 
na Terase, v čom by som 
chcela pokračovať aj naďa- 
lej. Musím sa pochváliť, že 
obyvatelia Terasy vrámci 
participatívneho rozpočtu 
vybrali na realizáciu práve 
môj projekt Hniezdne búd- 
ky na celom sídlisku vráta- 
ne Borovicového hája. 
V máji som spolu so ZUŠ 

Bernolákova rozbehla ďal- 
ší projekt, a to „Veselé pies- 
koviská.“ Bola by som rada, 
keby vyčaril ľuďom úsmev 
na tvárach a tak sa nám lep- 

šie žilo na Terase. Okrem 
toho sa mi podarilo uspieť 
aj s grantovým projektom 
revitalizácie vnútroblo- 
ku Moldavská 13, ktorý by 
mal byť čoskoro dokončený 
a tak si ľudia budú môcť ak- 
tívne oddýchnuť pri hre pe- 
tang alebo len tak posedieť 
obklopení zeleňou a levan- 
duľovými lánmi. 
Mojimi prioritami sú: 

bezpečnosť a čistota verej- 
ného priestoru, zeleň a jej 
ekologické riešenia, revi- 
talizácia detských ihrísk/ 
pieskovísk a vnútroblokov, 
športoviská a ich udržateľ- 
nosť, školstvo, stav chodní- 
kov a ciest ako aj bezbarié- 
rovosť. 

 
V rámci občianskeho 

združenia sa podieľame na 
organizovaní a samostatne 
organizujeme dobrovoľ-
nícke podujatia (ekolo-
gické, charitatívne a iné), či 
zlepšujeme informovanosť 
obyvateľov mestskej časti. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

S rešpektom sa uchádzam 
o vašu priazeň vo voľbách 
poslankyne za mesto Košice 
ako aj za mestskú časť Koši- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ce Západ a vopred ďakujem 
za prejavenú dôveru, 
pretože potrebujeme 
transparentnú samosprávu. 

 
   

 

 

a Terase som vyrastal, 
poznám jej ulice ešte 
z čias, keď neboli také 

zahustené výstavbou. Preto 
ma zaujímajú názory a po- 
žiadavky obyvateľov sídlis- 
ka, ktoré som aktívne rie- 
šil na poslaneckých dňoch 
i prostredníctvom osobnej 
mejlovej alebo telefonickej 
komunikácie. Pôsobil som 
ako člen finančnej komisie, 
komisie na ochranu verej- 
ného záujmu a komisie kul- 
túry, mládeže a športu. 
Počas štyroch rokov som 

presadzoval modernizá- 
ciu a skvalitnenie cyklotrás, 
detských ihrísk a športo- 
vísk. Príkladom mojej prá- 
ce pre Terasu je aj výstavba 
ihrísk na uliciach Idanská 
a Bernolákova. 

 
Mojou prioritou na nasle- 

dujúce obdobie bude pokra- 
čovať už v začatej práci na 
zveľaďovaní Terasy, pokra- 
čovať v riešení parkovacej 
politiky, ktorej účelom má 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
byť zvýšenie komfortu a ka- 
pacít pre obyvateľov Terasy, 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
ako aj na odbornom riešení 
veci verejných. 

16  kandidáti na poslancov MČ Košice-Západ 

Richard Matiaščik 
manažér, 48 rokov 

Patrícia Helfenová 
učiteľka, 48 rokov 17 

VOLEBNÝ OBVOD Č. 1 - LUNÍK I, II A 

III 

4 

VOLEBNÝ OBVOD Č. 2 - LUNÍK IV, V, 

VI 

Ján Varga 
strojný inžinier, 43 rokov 

Filip Gaál 
právnik, 35 rokov 3 

K 
ošice mi dali nád- 
herné detstvo, 
vzdelanie aj prvú 

prácu. Za všetky tieto 
dary vďačím rodné- 
mu mestu a ľuďom zo 
sídliska Terasa, me- 
dzi ktorými som vy- 
rastal. 

Získanú pozitívnu 
energiu som pripravený 
rozdávať ďalej a ako práv- 
nik, aktívny dobrovoľník 
a  občiansky  angažovaný 
obyvateľ Terasy sa podie- viac udržateľného rozvoja, 
ľam na zveľaďovaní najkraj- a spoločného priestoru pre 
šej mestskej časti. Mno-  deti, rodičov a našich pria- 
hí ma poznáte od malého  teľov. 
chlapca, a preto môžem ako 
záruku ponúknuť to najcen-  Viem, že to cítite rovnako 
nejšie – svoje meno. ako ja a iste mi dáte za prav- 

du, že si zaslúžime ešte viac. 
Vo svojej občianskej ini- Jednoducho ešte viac pre 

ciatíve Ke-inak – nový po-  ľudí ako ste vy a ja. Ešte viac 
hľad na samosprávu sa sú-  pre Terasu. Z tohto dôvodu 
stredím na nové nápady  sa uchádzam o Vašu pria- 
a riešenia, ktoré môžu pri-  zeň ako kandidát na poslan- 
niesť Košičanom dostup-  ca miestneho zastupiteľstva 
nejšie služby, viac zelene,  MČ Košice - Západ. 

VOLEBNÝ OBVOD Č. 2 - LUNÍK IV, V, 

VI 
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Košicami má spája dl- 
horočné puto. Vyštu- 

doval som na TU KE - 
odbor umelá inteligencia, 
žijem tu - som hrdý otec 

dvoch detí a milovaný man- 
žel. A pracujem tu, vediem 
košickú pobočku nadnárod- 
nej IT firmy. Počas mojej ka- 
riéry som nadobudol cenné 
skúsenosti pri riadení mno- 
hých projektov a ľudí. A naj- 
mä si uvedomil, že mnohé 
veci sa dajú zmeniť, ak je 
na to vôľa. So správnym prí- 
stupom a nasadením sa da- 
jú realizovať takmer všet- 
ky nápady. Okrem cenných 
manažérskych skúsenos- 
tí som bol súčasťou mno- 
hých projektov zameraných 

na vzdelávanie a rozvoj 
študentov na  stredných 
a vysokých školách. Tie- 
to skúsenosti a moje nasta- 
venie chcem preniesť aj do 
mestského zastupiteľstva. 
Chcem sa zamerať na ob- 
lasť vzdelávania a inovácií. 
Som pripravený meniť Ko- 

šice na mesto, ktoré bude 
prvou voľbou našich mla- 
dých talentov pre ich ďalší 
život. Ako rodič, šéf IT firmy 
a človek, ktorý aktívne spo- 
lupracuje s akademickou 
pôdou, urobím všetko pre- 
to, aby naše deti nemuseli 
za kvalitným vzdelávaním, 
inováciami a atraktívnou 
ponukou práce odchádzať 
z nášho mesta. V posled- 
ných rokoch som aktívny 
v projektoch zameraných 
na rozvoj ľahkých zručnos- 
tí sebamanažmentu a se- 
baprezentácie mládeže ako 
je zapájanie IT do stredo- 
školského vzdelávania, či 
interaktívne vzdelávanie 
detí v oblasti kyberšikany 
a internetovej bezpečnosti. 

Chcem iniciovať a podpo- 
rovať projekty so zamera- 
ním na prax stredoškolákov 
a pracovať na zlepšení spo- 
lupráce firiem a akademic- 
kej pôdy. Všetko podstat- 
né nielen o mne nájdete na 
www.milanstevkov.sk 

om vyštudovaný teo- 
lóg, pracoval som vo 
viacerých neziskových 

organizáciách, ktoré sa za- 
oberali pomocou mladým 
ľuďom. V komunálnej poli- 
tike pôsobím ako poslanec 
mesta i mestskej časti Zá- 
pad. Nie je tajomstvom, že 
sa snažím presvedčiť ostat- 
ných a presadiť zákaz ha- 
zardu. Od roku 2020 som 
zároveň aj poslancom Ná- 
rodnej rady Slovenskej re- 
publiky, kde hájim záujmy 
Košičanov. 

 
Vo svojom doterajšom ve- 

rejnom pôsobení bojujem 
za Košice a jeho obyvate- 
ľov. Ako komunálny posla- 
nec som vystupoval proti 
hazardu, aby rodiny netr- 
peli následkom nebezpeč- 
ne návykového gamblerstva 
a Košice sa tak stali lepším a 
bezpečnejším mestom. 

 
V národnej rade sa mi po- 

darilo presadiť zmenu zá- 

kona o verejnom obstaráva- 
ní, ktorou sme odblokovali 
výstavbu toľko očakávané- 
ho obchvatu Košíc. Vďaka 
môjmu návrhu zákona se- 
niori už nemusia každoroč- 
ne žiadať o zníženie dane 
z bytov a stavieb na polo- 
vicu, ale je im automatic- 
ky priznávaná. Cez vylep- 
šovanie zákonov sa snažím 
pomáhať novým investíci- 
ám, akou je napríklad prie- 
myselný park Valaliky. Blíz- 
ka mi je aj podpora rodín, 
výstavba materských škôl 
a zlepšenie občianskej vy- 
bavenosti. Na jeseň chcem 
v národnej rade predložiť 
návrh zákona, ktorý uľah- 
čí zlučovanie malých mest- 
ských častí. 
Podľa mňa je to vidieť, že 

vo verejných fuknkciách sa 
maximálne snažím zastu- 
povať občanov, počúvať ich 
a najmä reálne riešiť ich 
problémy. Na Terase všet- 
ky moje deti chodia do ma- 
terskej, či základnej školy. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Aj preto úprimne chcem na 
Terase dosiahnuť ti najlep- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
šie podmienky pre rodiny 
napríklad aj výstavbou no- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
vých škôl či zlepšením ob- 
čianskej vybavenosti. 

 
 

 

Dávid Šuster 
študent, 20 rokov 

 

ko mnohí iní aj ja bý- 
vam v mestskej čas- 
ti  Košice-Západ  od 

narodenia. Študujem tu 
v Košiciach na Technickej 
univerzite. Svojou kandida- 
túrou a prípadným úspe- 
chom, by som rád išiel prí- 
kladom mladým ľudom 
nielen na Terase, aby neig- 
norovali, ale zapájali sa do 
komunálnej politiky a rie- 
šenia problémov obyvateľov 
Terasy. Všetci budeme raz 
starší, niektorí budú mať 
aj vlastné rodiny, starí ro- 
dičia budú potrebovať po- 
moc. Riešenia problémov, či 
naopak zlepšováky sa často 
prejavia s niekoľkoročným 
oneskorením. Keď mladých 
dobehnú ignorované prob- 
lémy, tak bude neskoro la- 
mentovať, prečo sa to nevy- 
riešilo skôr. Ak chce človek 
žiť v lepšom prostredí, tak 
sa musí zapojiť a prispieť 
k riešeniu čo najskôr. Nič 
sa neurobí samo od seba. 
Rád by som prispel k roz- 

voju špor- 
tovísk, aby 
mladí ľudia 
trávili svoj 
čas zmys- 
luplne. Mo- 
ja predsta- 
va je po celej 
Terase  vy- 
budovať sieť 
workoutových 
a multifunkčných 
ihrísk, kde si ľu- 
dia budú môcť zároveň 
požičať športové náčinie. 
V oblasti ochrany životného 
prostredia a údržby verej- 
ných priestranstiev chcem 
presadiť silnejšiu kontro- 
lu správcov verejnej zelene 
a pravidelné odstraňovanie 
napríklad nebezpečných 
konárov, kto-ré môžu nie- 
koho veľmi škaredo zraniť, 
nebodaj aj horšie. Podporu- 
jem budovanie bezbariéro- 
vých vstupov do verejných 
a štátnych ins titúciı́. Demo- 
grafia nepustı́ a uz  c oskoro 
začnú prudko pribúdať po- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

diel 
senio- 

rov, ktorí 
bezbariérové bu- 

dovy, ale aj chodníky potre- 
bujú. 

 
Ako poslanec MČ Košice- 
Západ chcem presadiť: 
Výstavbu workoutových 
a multifunkčných ihrísk 
Ochranu životného pros- 
tredia a údržbu verejných 
priestranstiev. 
Bezbariérové prístupy. 
Osadenie lavičiek po celej 
Terase. 
Komplexnú obnovu det- 
ských ihrísk. 

18  kandidáti na poslancov MČ Košice-Západ 

Milan Števkov 
podnikateľ v oblasti IT, 40 rokov 

Mgr. Peter Liba 
poslanec NR SR, 42 rokov 8 

VOLEBNÝ OBVOD Č. 3 

SPOJILI SME SA PRE 

TERASU 

Viac informácií o nás a našich plánoch 

nájdete na www.vrchota.sk 
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Ľuba Blaškovičová 
herečka Štátne divadlo Košice 

 

Marcela Vrchotu na kultúrnych podujatiach stretávam často. Je potešiteľné, ak má starosta záujem, 
aby nielen on, ale celý poslanecký zbor v Košiciach bol nielen kultúrny, ale aj kultivovaný. Ak urobí čo- 
si naviac pre všetkých. Naša spolupráca bola vždy príjemná ale najmä užitočná. Teším sa, že výsledkom 
nášho komunikačného tréningu sú neopakovateľné, ale najmä nezabudnuteľné svadobné obrady v po- 
daní starostu Marcela. Pre novomanželov určite. Všetkým urobil ešte krajší svadobný deň. 

Mgr. Michal Potoma 
riaditeľ Obchodnej akadémie Polárna 1, Košice 

 

Pri spoločnom projekte duálneho vzdelávania bola spolupráca s pánom starorsom Marcelom Vrcho- 
tom a mestskou časťou Západ aj nepriek pandémii koronavírusu veľmi dobrá. Neskôr aj vďaka vzájom- 
nému poznaniu sa prerástla aj do ďalšej spolupráce – tentoraz viac humanitárnej, a to konkrétne pri po- 
moci ľuďom utekajúcim pred vojnou z Ukrajiny. Duálne vzdelávanie je mimoriadne dôležitý systém, keď 
študenti ešte počas školy priamo v praxi získavajú zručnosti a vedomosti. Oceňujem, že mestská časť 
pristúpila k spolupráci a tak sa mnohí študenti mohli stretnúť s praktickou realitou a overiť si tak teóriu 
priamo vo svojom odbore, či špecializácii. 

Mgr. Peter Kalmár 
vedúci o.z. ArtEst, ktoré založilo Sociálne divadlo Hopi hope, kde sa realizujú mladí 

ľudia najmä s Downovým syndrómom. 
 

Pri akomkoľvek rokovaní s pánom Vrchotom si človek hneď uvedomí o akého pokojného a inteligent- 
ného človeka ide. Niekoľkokrát nezištne a sám od seba pomohol aj našej charitatívnej organizácii, ktorá 
sa intenzívne venuje rozvoju a vzdelávaniu mentálne postihnutej mládeži, najmä s Downovým syndró- 
mom. Je pravda, že skutočne vidieť a ja to veľmi vnímam, ako veľmi sa pod jeho vedením Terasa rozví- 
ja. Je to človek na správnom mieste. 

 
Herec a režisér Mgr. art. Milan Antol 

a spevák a pedagóg Mgr. art. Igor Timko,ArtD 

z občianskeho združenia Chi3, ktorého hlavným cieľom je vztvorenie kultúrneho 

centra v bývalom kine Družba, 

Ľudí hodnotíme podľa toho, čo urobia a nie, čo hovoria. Sme skutočne radi, že vedenie mestskej časti 
Košice-Západ a na čele s pánom starostom Vrchotom pristúpilo k iniciatíve obnovenia kina Družba veľ- 
mi aktívne. Sa tešíme, že sme ho nakazili naším nadšením pre projekt obnovz kina Družba a vrámci svo- 
jich možností nám naozaj výdatne pomáha. Veríme a dúfame, že družba medzi ˇ“Družbou“ a Terasou bu- 
de pokračovať aj naďalej. 

RNDr. Jozef Mihál 
slovenský matematik-analytik, bývalý politik, minister práce (2010-2012) ale najmä 

dlhoročný lektor v oblasti pracovného práva, sociálneho zabezpečenia 
 

Marcela poznám už od roku 2008, ako seriózneho a rozvážneho chlapa, na ktorého sa dá spoľahnúť. 
Pre politika má však dosť nepraktickú vlastnosť. Nič neskrýva a úprimne by chcel pomôcť všetkým, čo 
sa len dá. Nie, vždy sa to dá stihnúť. Som človek, čo rozumie číslam a je naozaj výborné, že mestská časť 
Košice-Západ má pod vedením Marcela Vrchotu vyrovnaný rozpočet, a to napriek výpadkom v príjmoch 
pre pandémiu, či iné vplyvy. Na rozdiel od mnohých iných obcí a miest sa Terasa nezadlžuje, čo je naozaj 
chvályhodné. Okrem toho aj samotní občania sa môžu zúčastňovať na rozhodovaní o konkrétnom pou- 
žití rozpočtu mestskej časti cez participatívny rozpočet. To je naozaj veľká vec. 



   
 

ZA ŠTYRI ROKY NA TERASE STIHLI DOKONČIŤ 

176 ROZVOJOVÝCH PROJEKTOV 
 

 

 

22  projekt

y 

25 Oprava pešej komunikácie – Petzvalova 

26 Oprava pešej komunikácie – Aničkin park 

27 Oprava premostenia – Račí potok 

28 Oprava schodiska – Hronská 

29 Oprava schodiska – Jedlíkova 11 

30 Oprava schodiska – Jedlíkova 2 

31 Oprava schodiska – Jedlíkova 5 

32 Oprava schodiska – Katkin park 

33 Oprava schodiska – Medická 

34 Oprava schodiska – Orgovánová 15 

35 Oprava schodiska – Orgovánová 3 

36 Oprava schodiska – Petzvalova 9 

37 Oprava schodiska – Popradská 9 

38 Oprava schodiska – Rožňavská 16 

39 Oprava schodiska – Slobody 13 

40 Oprava schodiska – Slobody 21 

41 Oprava schodiska – Slobody 6 

42 Oprava schodiska – Stodolova 1 

43 Oprava schodiska – Tri hôrky 1 

44 Oprava schodiska – Uherova 9 

45 Oprava schodiska v Katkinom parku pri 
Ulici pokroku 18 

46 Oprava schodov – Uherova 5 a Gudernova 6 

47 Rekonštrukcia spevnenej plochy na Triede SNP 77 

48 Rekonštrukcia spevnených plôch – pešia komunikácia 
ZOS Laborecká 2 

49 Rekonštrukcia stojiska – Kežmarská 4 

50 Rekonštrukcia umeleckého diela Košický dóm 

51 Revitalizácia detského ihriska – Moldavská 27 

52 Revitalizácia detského ihriska - Humenská 23 

53 "Vyhotovenie bezpečnostného prechodu v parku 
na Gudernovej" 

54 Výstavba multifunkčného ihriska - Pražská 

 

2020 

55 PD - rekonštrukcia ZOS Laborecká 2 

56 Rekonštrukcia a modernizácia ZOS Laborecká 2 
(práčovňa) 

57 "Realizácia prevádzkového rebríka – budova 
na Triede SNP 24" 

58 "PD - úprava a prepojenie herne a telocvične 
v priestoroch Terasáčika, Laborecká 2" 

59 PD - úprava a prepojenie kancelárie na prízemí objektu 
so skladovými priestormi - Zuzkin park 4 

60 Výmena svietidiel za LED v budove - Zuzkin park 4 

61 Výmena svietidiel za LED v budove - Trieda SNP 39 

62 Pešia komunikácia - Žarnovická 

63 Montáž zábradlia na schodisko - Idanská 17 

 

64 Obnova vodorovného dopravného značenia 

65 Obstaranie a montáž 20 ks antisleep lavičiek 

66 Odstránenie pozostatkov betónových základov a 
následná rekultivácia zelene na Hronskej a Slobody 

67 Oprava pešej komunikácie - Ružínska 

68 Oprava odvodnenia - Átrium 

69 Oprava schodiska - Idanská 17 

70 Oprava schodiska - Ružínska 

71 Oprava schodiska - Slobody 17 

72 Oprava schodiska - Slobody 25 

73 Oprava spevnenej plochy pred OC - Brigádnicka 2 

74 Oprava pešej komunikácie - Ružova 

75 Oprava pešej komunikácie - Zuzkin park (pred Átriom) 

76 Oprava pešej komunikácie - Moldavská 

77 Oprava pešej komunikácie - Trieda SNP pri kine Družba 

78 Oprava pešej komunikácie - Idanská 38 

79 Oprava pešej komunikácie - Považská 27 

80 Participatívny rozpočet 2020 - Čističky vzduchu pre 
Terasáčik a klub seniorov 

81 Participatívny rozpočet 2020 - Petangové ihrisko 

82 Participatívny rozpočet 2020 - Pocitový chodník Terasa 

83 Participatívny rozpočet 2020 - Šijací stroj pre denné 
centrum Laborecká 2 

84 Participatívny rozpočet 2020 - Zelená chvíľka - 
revitalizácia parteru pri SOŠ na Moldavskej 

85 Projekt predzáhradok za rok 2020 

86 Rozšírenie parkovacích plôch - Šafárikova 

87 Schodisko - Ipeľská 18 

88 Participatívny rozpočet 2019 - Realizácia kynologického 
parku na Petzvalovej 

89 Participatívny rozpočet 2019 - Realizácia detského 
ihriska na Lučeneckej 

90 Participatívny rozpočet 2019 - Realizácia detského 
inkluzívneho ihriska na Markušovej 

91 Participatívny rozpočet 2019 - Realizácia detského 
ihriska na Bratislavskej 

92 "Participatívny rozpočet 2019 - Realizácia FIT parku 
na Toryskej" 

 

2021 

93 "Rekonštrukcia a modernizácia priestorov veľkej sály 
na prízemí - Zuzkin park 4" 

94 Rekonštrukcia a modernizácia ZOS Laborecká 2 

95 Signalizačné zariadenie pre ZOS Laborecká 2 

96 "Bezpečnostný systém sestra-pacient 
pre ZOS Laborecká 2" 

97 PD - zateplenie strechy budovy Trieda SNP 24 

98 PD - obnova fasády budovy Zuzkin park 4 

 

176 rozvojových, či stavebných 

projektov dokázala mestská časť 

Košice-Západ ukončiť v priebehu 

uplynulého volebného obdobia a 

na ďalšej 50 pracuje. 

„N 
a rozdiel od iných samospráv my nestaviame, 
ba ani neopravujeme chodníky a lavičky kvô- 
li voľbám, ale kvôli ľuďom,“ hovorí starosta MČ 

Košice-Západ Marcel Vrchota s tým, že aj vzhľadom na 
obmedzený rozpočet a skutočne minimum ľudí, tak ide 
o malý zázrak. „Nečakali sme na volebný rok, ale snaži- 
li sa všetko dotiahnuť čo najskôr. Radi by sme dokonči- 
li najmä tie zložitejšie projekty aj po voľbách,“ uzatvára 
starosta Terasy Marcel Vrchota. 

 

2019 

1 "Výmena výplňových konštrukcií – Trieda SNP 39 
(severná strana budovy)" 

2 Vyvolávací systém pre potreby pracoviska prvého 
kontaktu 

3 Zavlažovanie komunitnej záhrady – Laborecká 2 

4 PD – vyregulovanie a termostatizácia ústredného 
kúrenia – Laborecká 2 

5 "PD – rekonštrukcia pódia v sále na prízemí 
- Zuzkin park 4" 

6 PD – rozdelenie rozvádzača -Trieda SNP 39 

7 PD – realizácia prevádzkového rebríka – Trieda SNP 24 

8 Výmena svietidiel za LED – Zuzkin park 4 

9 Revitalizácia parku – Gudernova 

10 Dodávka a montáž mobiliáru – športové ihrisko 
Šafárikova trieda 

 

11 Doplnenie herných prvkov – Laborecká 2 

12 Dostavba komunikácie – lokalita GROT vetvy H a I 

13 Modernizácia a rekonštrukcia povrchu športového 
ihriska – Kežmarská 3 

14 Modernizácia a rekonštrukcia povrchu športového 
ihriska – Kežmarská 30 

15 Obstaranie a montáž 20 ks antisleep lavičiek 

16 Oplotenie kynologického parku – Idanská 

17 Oplotenie kynologického parku – Toryská 

18 Oprava pešej komunikácie – Trieda SNP pri nemocnici 

19 Oprava pešej komunikácie – Ipeľská 

20 Oprava pešej komunikácie – Trieda SNP 36 

21 Oprava pešej komunikácie – Lesnícka I 

22 Oprava pešej komunikácie – Lesnícka II 

23 Oprava pešej komunikácie – Rožňavská 4 

24 Oprava pešej komunikácie – Mikovíniho 13-15-17 

 



   

 

24  projekt

y 

99 PD - rekonštrukcia odovzdávacej stanice tepla a 
modernizácia zariadenia pre ústredné kúrenie budovy 
Zuzkin park 4 

100 PD - sanácia zamákajúcej juhovýchodnej fasády budovy 
Zuzkin park 4 

101 Výmena technicky nevyhovujúcich prvkov na detských 
ihriskách Lesnícka 1-9 

102 Dostavba miestnej obslužnej komunikácie - Púchovská 
a Breznianska 

103 Pešia komunikácia - Husárska 

104 Pešia komunikácia - Slobody 

105 Pešia komunikácia – Žarnovická, Prievidzská a 
Topoľčianska 

106 Obstaranie a montáž 20 ks antisleep lavičiek 

107 Oprava pešej komunikácie - Bernolákova pri ZUŠ 

108 "Oprava pešej komunikácie - Gudernova, pri OC Erika 
a fontáne" 

109 Oprava pešej komunikácie - Jedlíkova ulica 

110 Oprava pešej komunikácie - od Triedy SNP k OC Terasa 

111 Oprava pešej komunikácie - Križovatka Slobody a 
Ružínska 

112 "Oprava pešej komunikácie - Križovatka ulíc Laborecká 
a Inžinierska" 

113 Oprava pešej komunikácie - Trieda SNP 77 

114 Oprava pešej komunikácie - Moldavská, oproti Lidlu 

115 "Oprava pešej komunikácie - Ondavská oproti VÚSCH 
pri zastávke MHD po prechod" 

116 Oprava pešej komunikácie - Petzvalova pri Popradskej 

117 Oprava pešej komunikácie - Plocha pred OC Terasa, 
smerom k Triede SNP 

118 Oprava pešej komunikácie - Pri križovatke ulíc Tri hôrky 
a Bernolákova 

119 Oprava pešej komunikácie - Pri trhovisku na Luníku II, 
odbočka k ambulancii veterinára 

120 Oprava pešej komunikácie - Pri trhovisku na Luníku II, 
pod horným schodiskom 

121 Oprava pešej komunikácie - Ružínska 5, vchod 

122 "Oprava pešej komunikácie - Ružová 27 až 43, 
rôzne úseky" 

123 "Oprava pešej komunikácie - Trieda SNP, 
schody k trhovisku na Luníku II" 

124 Oprava schodiska - Pokroku 19 

125 "Oprava schodiska – Popradská 
(nad garážami, Katkin park)" 

126 Spevnená plocha - Brečtanová 

127 Spevnená plocha - Robotnícka 

128 Parkovisko - Trebišovská 

129 Prepojovacia pešia komunikácia ulíc Brnenská a 
Popradská 

130 Priechod pre chodcov - Ružová 

 

131 Projekt dočasného a trvalého dopravného značenia 
neskolaudovaných komunikácií v lokalite GROT IV 

132 Projekt dopravného značenia a zmeny organizácie 
dopravy na Moldavskej 

133 Projekt pretrasovania priechodu pre chodcov pri 
bytovom dome na Idanskej 37 

134 Projekt zmeny organizácie dopravy na Luníku VIII 

135 Revitalizácia fontány na Luníku I 

136 Revitalizácia parteru - Hellova 

137 Revitalizácia parteru - Moldavská 

138 Úprava pozdĺžneho parkovacieho značenia na Idanskej 

139 "Výstavba elektro-nabíjacej stanice na parkovisku 
pred bytovým domom na Triede SNP 75" 

140 "Výstavba uzamykateľného stojiska na KO a TKO 
- Humenská 41" 

141 "Výstavba uzamykateľného stojiska na KO a TKO 
- Idanská 37" 

142 "Výstavba uzamykateľného stojiska na KO a TKO 
- Kežmarská 44" 

143 "Výstavba uzamykateľného stojiska na KO a TKO 
- Muškátová 16" 

144 "Výstavba uzamykateľného stojiska na KO a TKO 
- Trieda SNP 34" 

145 Zavedenie smerovníkov - označenie ulíc mestskej časti 

146 Zavedenie elektronického uzamykania stojísk na území 
mestskej časti 

147 Zjednosmernenie skolaudovaných komunikácií v 
lokalite GROT IV 

148 Projekt predzáhradok za rok 2021 

149 Participatívny rozpočet 2020 - Hmyzie hotely v parkoch 
na Terase 

150 "Participatívny rozpočet 2020 - Nerezové stoly 
pre ZŠ Považská 12" 

151 Participatívny rozpočet 2020 - Doplnenie 
workoutových prvkov k fit parku na Troch hôrkach 

152 Parkovisko Slobody 

153 Participatívny rozpočet 2020 - Rekonštrukcia detského 
ihriska na Bernolákovej 

154 "Participatívny rozpočet 2020 - Ihrisko pre dospelých 
na Kežmarskej ulici" 

155 Participatívny rozpočet 2020 - Knižné búdky 

156 Participatívny rozpočet 2020 - Bez plastov na trhovisko 

157 "Participatívny rozpočet 2020 - Stany pre divadlo 
Hopi-Hope" 

158 Participatívny rozpočet 2020 - Kvetinový kruhový 
objazd na Moldavskej 

159 "Projekt „Spoločne a bezpečnejšie prežijeme 
pandémiu“ 
(externé zdroje)" 

160 Výsadba a úprava zelene v rámci projektu „Bude z toho 
haluz“ (externé zdroje) 

 

161 Projekt „Košice reagujú na zmenu klímy“ – SK-KLÍMA 
(externé zdroje) 

162 "Projekt „Revitalizácia Katkinho parku“ 
(externé zdroje)" 

163 "Projekt „Revitalizácia Parku Narcisová“ 
(externé zdroje)" 

164 "Projekt „Eko-Auto – malý komunálny elektromobil“ 
(externé zdroje)" 

165 "Projekt „Podpora elektromobility na MČ Košice- 
Západ“ 
(externé zdroje)" 

166 Projekt „Krása striebra v zrkadle dejín MČ Košice- 
Západ“ (externé zdroje) - pre osoby so zdravotným 
a zrakovým postihnutím, seniorov, deti a mládež 
ohrozených chudobou a sociálnym vylúčením. 

167 "Projekt „Maciky 2021 alebo Rozprávkový expres“ 
(externé zdroje) - zahŕňa umelecké aktivity pre 
nevidiace detí a mládeže z marginalizovaných skupín." 

168 Projekt poskytovania terénnej domácej opatrovateľskej 
služby mestskou časťou obyvateľom (externé zdroje) 

169 Usporiadanie právneho vzťahu k multifunkčnému 
ihrisku na ZŠ Považská 12 s cieľom sprístupnenia ihriska 
verejnosti 

170 Usporiadanie právneho vzťahu k multifunkčnému 
ihrisku na ZŠ Slobody 1 s cieľom sprístupnenia ihriska 
verejnosti 

171 Usporiadanie právneho vzťahu k multifunkčnému 
ihrisku na ZŠ Kežmarská 30 s cieľom sprístupnenia 
ihriska verejnosti 

172 Športovisko na ulici Slobody 

173 Oprava južnej vetvy rozvodov ústredného kúrenia v 
budove na Triede SNP 39 

174 Oprava časti strechy na objekte ZOS, výstavba 
prístrešku, zateplenie soklov 

175 Príprava podkladov pre spracovanie energetického 
auditu pre budovy na Triede SNP 24 a Triede SNP 39 

176 PD – výmena betónových dlažieb vo dvore budovy 
Átrium klubu za povrch na športové aktivity 

177 Obstaranie, poistenie a príprava prevádzkového 
motorového vozidla na čistenie verejných 
priestranstiev 

178 PD – asanácia domu na Zvončekovej 7 

179 PD – asanácia časti dvojdomu a sanácia deliacej 
priečky na Robotníckej 39 

180 Priebežná údržba a úprava stojísk na KO a TKO 

181 Zavedenie optického internetového pripojenia do 
budovy na Laboreckej 2 

182 Obstaranie motorového vozidla na rozvoz obedov pre 
klientov opatrovateľskej služby (externé zdroje) 

183 Projekty na vytvorenie nových pracovných miest 
s príspevkom ÚPSVaR (externé zdroje) 

184 „Obnova mlatových chodníkov v lokalite pri križovatke Trieda 
SNP-Toryská ulica“ 

 

 

2022 

185 Participatívny rozpočet 2021 – Doplnenie prvku pri DI 
na Muškátovej 

186 Participatívny rozpočet 2021 – Dopravné ihrisko – 
Moldavská 

187 Participatívny rozpočet 2021 – Zelené kryté parkovisko 
- Muškátová 

188 Participatívny rozpočet 2021 – Doplnenie Fit prvku na 
Toryskej 

189 Participatívny rozpočet 2021 – Hniezdne búdky 

190 Participatívny rozpočet 2021 – Veľký knižný SWAP 

191 Participatívny rozpočet 2021 – Edukačné stromy 

192 Participatívny rozpočet 2021 – Panelák odolný 
klimatickej zmene 

193 Projekt ,,LIDL čistinka“ 

194 Oprava pešej komunikácie prepojovací chodník 
Lesnícka (Zuzkin park) – ZŠ Považská 

195 Oprava pešej komunikácie pri BD Považská 1 

196 Oprava pešej komunikácie pri trhovisku A 

197 Oprava pešej komunikácie pri trhovisku B 

198 Oprava pešej komunikácie pri trhovisku C 

199 Oprava pešej komunikácie za BD Kysucká 2 -6 

200 Oprava pešej komunikácie od Ľudovej 13 k Brigádnickej 
2 Alte Caffe 

201 Oprava pešej komunikácie pri BD Kežmarská 38 

202 Oprava pešej komunikácie pri BD Kežmarská 42 

203 Oprava pešej komunikácie pri CVČ Orgovánova, Pražská 
6 

204 Oprava pešej komunikácie prepojovací chodník Toryská 
- Muškátová 

205 Oprava pešej komunikácie pred BD Moldavská 1- 7 

206 Oprava pešej komunikácie od BD Michalovská 41 
smerom na popradskú 

207 Oprava pešej komunikácie ul. Markušova 

208 Oprava pešej komunikácie ul. Laborecká 

209 Oprava pešej komunikácie ul. Lesnícka 

210 Výmena herného prvku na DI Pražská 10 

211 Predzáhradky 2022 

212 Obstaranie a montáž 40 ks antisleep lavičiek 

213 Spracovanie projektovej štúdie na účelové komunikácie 
- garážové priestory Michalovská 

214 Obnova vodorovného dopravného značenia vo 
vybraných lokalitách 

215 Preložka RIS na Púchovskej ulici (GROT) 

216 Výmena herného prvku – zostavy, DI Petzvalova 

217 Výmena herného prvku – zostavy, DI Ružová 

 



F 

V 

MAX Ú 
primne vám poviem, som z Beladíc a v Košiciach som 
nikdy nebol. Možností, ako sa tam dostať je určite 
viac, ale ja nemám čas blúdiť. Tu ide o sekundy. Po- 

môžete mi nájsť správnu cestu? 

Č 
aute 
dec- 
k á , 

stavím sa, že 
ma nepozná- 
te. Ani nemôže- 
te. Som totiž súk- 
romné očko. Že 
neviete, čo to 
znamená? Som 
skrátka detektív 
Max. Lúštim zá- 
hady, prichá- 
dzam na koreň 
tajomstvám, 
pátram po zlo- 
dejinách a lot- 
roviná  ch.  

Vždy 
p r a - 

c u j e m  
v utajení 
a sám. No 
v  prípade 

zmiznutého 
Marcela musím 
urobiť výnimku 
a poprosiť vás 
o pomoc. Tak 
čo, pomô- 
žete mi vy- 
lúštiť úlohy 

a zistiť, kde je 
Marcel? 

   
 

INŠPEKTOR 1. BLUDISKO 2. DÓM 

íha, tie Košice sú ale 
veľké mesto. Mám 
chvíľu času nazvyš, pôj- 

dem si to tu poobzerať. Vraj 
tu máte dajaký nádherný 
kostol. Ako sa len volá? 

RECEPT NA 

MINESTRONE 

POLIEVKU 

a) Dóm sv. Martina 
b) Dóm sv. Alžbety 
c) Chrám Matky Božej 
d) Dóm sv. Igora 

 
eľmi rád varím. Čo- 
mu sa partnerka veľ- 
mi teší. Okrem sloven- 

skej kuchyne, mám rád aj 
tú taliansku. Je jednoduchá, 
chutná a nie je to nič kom- 
plikované na rozdiel naprí- 
klad od francúzskych jedál. 

 
Recept na nejakú košickú 
špecialitu vám prinesie-
me online, napríklad na 
facebooku, teraz si vám 
dovolím predstaviť pre 
mňa špeciálny recept na 
taliansku polievku mine-
strone. Špeciálna je pre 
mňa, lebo ma 

26  pre deti 

 
 

ju naučil taliansky spolu- 
žiak počas štúdia na Islande 
v rámci programu Erasmus. 
 

Tak poďme na to: 
Cibuľu si nakrájame 

nadrobno a opražíme v hrn- 
ci na oleji. Na miernom ohni 
krátko opečieme na koc- 
ky nakrájanú mrkvu, zeler 
a natenko nakrájaný ces- 
nak. Pre fanúšikov mäsa, je 
možné pridať aj 150 g duse- 
nej šunky. 
 
Po chvíli pridáme fazu- 

ľu, ošúpané a na malé kúsky 
nakrájané paradajky, ale- 
bo paradajkový pretlak, pri- 

dáme aj petržleňovú vňať  pridajte cestoviny, naseka- 
a necháme spolu s trochou né bylinky, trochu oleja, soľ 
zeleninového vývaru variť  a čierne korenie. Nakoniec 
asi pol hodiny. do polievky pridáme cesto- 

V samostatnom hrnci si viny a môžeme podávať. 
uvaríme cestoviny. Najlep- 
šie sú farfalle, teda motýli- 
ky. Ja som tentoraz po- 
užil domáce široké 
rezance. 
Keď máte po- 

cit, že fazuľa 
je dostatočne 
mäkká prilej- 
te zvyšok vý- 
varu a var- 
te ďalších 15 
minút. Pred 
do v ar ením  

Dobrú chuť prajem. • 

Potrebujeme: 

• 

• 

• 
• 

• 

1 ks zeleru 

1 ks mrkvy 
1 ks cibule alebo šalotky 1 
strúčik cesnaku 
4 ks paradajok/paradajkový 
pretlak 
1 ks menšej stonky petržlenovej 
vňate a bazalky 
1 hrsť fazule (deň dopredu 
namočenej vo vode) 

• 
 

• 

• 

• 

• 

2 litre zeleninového vývaru 
alebo vody 
štipka soli 
štipka čierneho korenia 
hrsť menších cestovín 
(najlepšie farfalle) 

• 2 polievkové lyžice extra 
panenského olivového oleja 

• 

5. TAJNIČKA 

M oje pátranie sa pomaly končí. Všetky stopy vedú na jedno miesto. Vylúštime spolu 
tajničku a odhaľme, kde sa Marcel nachádza! 

a) Keď urobíš niečo zlé, dostaneš ..... 

 
b) ) Otvárame ich a zatvárame 

 
c) Zviera, ktoré kvičí 

 
d) Najvyšší vrch Slovenska 

e) Suchá tráva 

f ) Súrodenec 

3. ERB 

O 
kolnosti Marcelovho zmiznutia sa mi poma- 
ly ale iste začínajú vyjasňovať. Kým ich však 
rozlúsknem celkom, potrebujem sa ešte na 

chvíľu zahĺbiť do minulosti. Vedeli ste, že košický 
erb je úplne výnimočný? Sám kráľ ho dávno pra- 

dávno potvrdil listinou. Dovtedy kráľ nikde na sve- 
te nič podobné neurobil. 
 
Košice sú skrátka prvé a svetové. Ach, keby som 

si nebol zabudol farbičky, aj si ho vyfarbím. Nemá- 
te náhodou nejaké po ruke? 

4. PRAVDA 

K 
aždý dobrý detektív musí odlíšiť pravdu 
od lži a správne od nesprávneho. O Koši- 

ciach si môžete prečítať kade čo, ale ja po- 
trebujem vedieť, ktorá z týchto viet je pravdivá. 

a) Košice sa nachádzajú na severe 
Slovenska,na hraniciach s Poľskom 
 

b) ) V Košiciach nejazdia ani električky ani 
trolejbusy 
 

c) Druhým najväčším mestom na 
Slovensku sú Košice 
 

d) Zoologická záhrada v Košiciach nie je 

 
 



29. OKTÓBRA 

OD 7:00 DO 

20:00 

ROZHODNETE 

O BUDÚCNOSTI 

NA TERASE 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Koalícia podporujúca kanddáta na starostu: 

 

 

 

 

 

 

OBJEDNÁVATEĽ: Mgr. Marcel Vrchota, 040 11 Košice / DODÁVATEĽ: RALER s.r.o. Kopčianska 10, 851 01 Bratislava, IČO: 54 751 306 


